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Mødeleder: Lars og Anne 
Referent: Pia 
 
Dagsorden 

 Beskrivelse 
1. Dagsorden 

 
Velkommen og præsentationsrunde 
 
Deltagere: Anne Harrits (Eske 3. Lauge 6.), Brian Lassen (Emilie 
7. Tobias 9.), Britta Lyager Degn (Mattias 9.), Christian Tveen 
Hansen (Benjamin 1), Katrine Amalie Eriksen (Eskil 3.), Rasmus 
Stampe Rasmussen (repræsentant for medarbejdere), Stine 
Helding Rand (Alberte 0. Oliver 1), Katrine Ørgaard Briand 
Hansen (forældre på skolen, men sidder som repræsentant for 
medarbejdere), Pia Hutters (pædagogisk leder), Lars Lykkegaard 
(skoleleder)  
 
Afbud: Jakob Bek-Thomsen (4. 7.) 
 
Rammer for mødet  
 

2. Konstituering Valg af formand og næstformand: 

• Anne Harrits, formand 

• Christian Tveen Hansen, næstformand 
 
Fordeling af valgperioder: 

• Medarbejderrepræsentanter vælges hvert år 

• Amalie 2 år - 2024 

• Stine 2 år - 2024 

• Christian 4 år – 2026 

• Jakob 4 år - 2026 
 
Årgangsrepræsentanter 
Deltager på forældremøder på de respektive årgange. 

0. Stine 
1. Christian 
2. Stine 
3. Amalie  
4. Jakob 
5. Anne 
6. Anne 
7. Brian 
8. Christian 
9. Brian 
S.   Britta og Amalie 

 
Ide: mere aktivitet fra skolebestyrelsen til klasseforældrerådene. 
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Godkendelse af mødekalender: 

• Samarbejdsaftale mellem Skolebestyrelse og SFO-
forældreråd. 2 årlige fællesmøder. Skolebestyrelsen har i 
sidste ende beslutningskompetence. 

• Møder fra 17-20 – ca. 1 gang om måneden. I april er der 
ikke skolebestyrelsesmødet, men dialogmøde med alle 
interesserede forældre. 

• Årshjul godkendt. 
 
Samarbejde med elevrådet o.a. 
Katrine Vinther Nielsen er kontaktperson til elevrådet og Anne 
har kontakten til Katrine. Elevrådet har i de forgangne skoleår 
deltaget i SB møderne 2 gange om året og haft løbende dialog. Vi 
ser frem til at høre, hvordan det nye elevråd gerne vil 
samarbejde med skolebestyrelsen. 
 
Drøftelse og forventningsafstemning af det kommende 
samarbejde; herunder en drøftelse af arbejdsformer og 
ansvarsfordeling + mødestruktur. 

• Skolebestyrelsen 3 opgaver: 1. føre tilsyn med skolens 
virke (lovgivningen), 2. udarbejder principper, 3. 
godkender skolens budget. 

• Behandler ikke personsager 

• Deltager i ansættelsessamtaler hvis muligt 

• Nedsætter ad hoc-udvalg 

• Udarbejder høringssvar  

• Dagens dagsorden er eksemplarisk ifht hvordan 
dagsordner struktureres. 

 
3. Orientering fra 

skoleledelsen 
 
Formål: 
Kort orientering om 
aktuelle områder. 
Ikke plads til 
diskussion. (Punkter 
der kræver mere, 
sættes på et 
kommende møde) 
 

¡NB!: Maden sættes på bordet 
 

▪ Økonomi er på alle møder 
▪ I forbindelse med Mortens orlov konstitueres Pia Hutters 

som pædagogisk leder af indskoling/SFO indtil 1. nov. 
▪ Skolebestyrelsens dag 23.09. Bilag sendt til alle i SB. 

Deltagere: Brian, Amalie, Christian, Anne – Lars sørger 
for tilmelding 

▪ Onboarding-møde: Rasmus, Katrine (måske), Amalie, 
Christian, Jakob, Anne, 

▪ Digitaldannelse: Alle årgange har forholdt sig til digital 
dannelse. Lars præsenterer det på næste møde 

▪ Kantinegården: Der er søgt 2 mill. til Kantinegaarden fra 
Aarhus Kommunes fællesfond til udeliv og fællesskaber. 
Der kommer svar i løbet af efteråret. Der skal derudover 
udarbejdes fondsansøgninger. Aarhus Kommune har en 
genbrugsafdeling ifht byggematerialer, Det kan overvejes 
om der kan hentes byggematerialer derfra (belægninger 

https://atumidt.dk/ATUMUN2020
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mm.) Forventet byggestart så hurtigt som muligt. Britta 
kan sparre med arkitekten  

▪ Ansættelsesudvalg: forældrerepræsentanter er velkomne 
▪ Læringssamtale: 2 gange om året. Formelt et tilsyn, men 

fokus på hvad Beder Skole vil udvikle på. Fokus for 
Beder: Elevens som aktør, elevens stemme. 
Skolebestyrelsen kan deltage. Lars inviterer 
 

4. Ordet er frit 
 

Formål: 
At alle medlemmer 
har mulighed for i 
gensidig forståelse 
af skolens bedste at 
orientere om evt. 
henvendelser eller 
andet af relevans 
for den samlede 
bestyrelse eller for 
skolen 

• 0. klasses skolestart er gået supergodt (det siger de ude i 
byen) 

• Medarbejderrepræsentanterne tager drøftelser fra SB 
med tilbage til kollegaerne 

• Billeder af skolebestyrelsen som kan hænge på gangen. 
Lars inviterer når der er skolefoto i efteråret. 

• Nye Nest forældre har været forurolige inden skolestart. 
1. Nest er meget begejstret. Ide: Forældreinterview. 
Evalueringen bliver vigtig og der skal kommunikeres 
sideløbende 

• Det fortælles, at nogle af de nye 0.kl. forældre, har været 
bekymrede ifht, den klasse, hvor der eksplicit arbejdes 
med Nest pædagogik og hvor der er elever visiteret fra 
PPR. Der er behov for en endnu tydeligere information 
om, hvordan dagligdagen er i klassen og hvordan Nest 
pædagogikken udfoldes. Forslag: Der skal være 
fortællinger fra både forældre, personale og elever 
tilgængelig både på skolens hjemmeside og til kommende 
informationsmøder. De skal fortælle om, hvordan 
hverdagen er i en klasse, hvor der arbejdes med Nest 
pædagogik. 

5. Beslutninger/ 
Kvalificeringer af 
beslutninger og evt. 
beslutninger om 
videre processer 
 
Formål: 
Punktet skal munde 
ud i konkrete 
anbefalinger fra 
skolebestyrelsen og i 
eventuelle 
handlingsplaner og 
nedsættelse af 
arbejdsgrupper fra 
skolebestyrelsen. 
Det er afsat tid til 
kvalificering 
 

Ønsker skolebestyrelsen at indgive høringssvar på 
justering af skolehenvisningspolitikken? 

• Bestyrelsen vælger ikke at udarbejde høringssvar. 
 
Grundet stigninger i fødevarepriserne er kantinen 
under pres. Dialog om kantinedrift og salgspriser 

• Generelt en accept af ca. 10% prisstigninger F 

• Forslag: Prisstigninger kunne også være på drikkevarer, 
dagens ret bestilles hjemmefra, eventuelt en lidt billigere 
ret som alternativ.  

• Der er et betalingskort på vej.  

• Lars fortsætter dialogen med Gitte i kantinen.  
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6. Festivalen 
 
Formål: 
På et konkret niveau 
at finde ud af, hvilke 
opgaver, vi skal 
bede om hjælp til 
blandt forældrene 

 
 

Lars orienterer om, hvor langt klasserne og 
planlægningsgruppen er – herunder skolens event-valghold 
 
Opgørelse af, hvilke opgaver, der stadig findes 
 
Vi kender allerede nu til: 

▪ Korps af nattevagter – 5-10 personer.  
▪ ”Lægevagt”- Anne samler en gruppe 
▪ Pressekontakt og pressemeddelelse – Stine og Anne 
▪ PR-korps - Anne spørger på Journalisthøjskolen 
▪ Kaffevogn –skolens elever der skal på lejrskole 
▪ Skolebestyrelsen (Anne) skriver ud til forældrene ifht 

festivalen, nattevagter, tage billeder i løbet af festivalen, 
hvem skal man spørge (ledelse, skolebestyrelse eller 
personale). Sendes som mail og ikke som opslag på aula. 

▪ Ultranyt: Katrine  
▪ Rengøring af toiletter. Lars  

 
7. Punkter til 

kommende møder 
 
Formål: 
Hvad skal 
prioriteres på det 
kommende møde 
 

• Lige køn leger bedst 

• Skole-hjem-princip/opfølgning 

• Alle principper læses, drøftes, opdateres eller droppes i 
løbet af dette skoleår 

• Kommunikation om Nest 

• 2-3 delt skole 

• Mobiltelefoner i udskolingen 

• Er der en tendens til at forældre fra udskolingen søger 
andre skoletilbud? Er der data vi kan tage udgangspunkt 
i?  

• Normstormerne  

• Sociale arrangementer for skolebestyrelsen 

• Kommunikation: Årshjul, hjemmesideopdatering, Den 
gode historie 

• Skoleværing: orientering om eventuelle udfordringer 
med elever, der har svært ved at møde op på skolen og 
arbejdet med at hjælpe dem tilbage i fællesskabet 

• UU-vejledere: Orientering om konceptet og indblik i 
muligheder og udfordringer heri 

• Nye temaer?? 
 
  

8. Eventuelt 
Opsamling på 
tidligere punkter 
 
Formål: Hvad 
mangler vi at 

 
Skole og forældre har en Facebook gruppe for 
skolebestyrelsesmedlemmer  
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afslutte fra dagens 
møde? 
 

 
Vi ses 
 
Anne og Lars 


